
Vraag en antwoord IL&T 
aangaande biologisch afbreekbaar vet. 

Goedendag, 

Ik ben bestuurslid van de Algemeene Schippers Vereeniging. Wij zijn geïnteresseerd in wat er bij u 
officieel bekend is over het gebruik van biologisch afbreekbaar schroefasvet in de toekomst. Dit in 
verband met wat er besproken is in de OTNB vergadering, Namelijk dat dit voorlopig toegestaan 
wordt i.p.v. watergesmeerde schroefasafdichtingen. 
Kunt u mij bijvoorbeeld vertellen of er een lijst is met goedgekeurde vetsoorten of moeten ze aan 
een bepaald keurmerk voldoen? Alle informatie in dit verband is welkom zodat wij zo goed 
mogelijk onze leden kunnen voorlichten. 

Bij voorbaat hartelijk dank en vriendelijke groeten. 
Benjamin Lubbers Algemeene Schippers Vereeniging 

Geachte heer Lubbers, 

Ook tijdens de ASV ledenvergadering heeft ILT aangegeven dat biologisch afbreekbaar 
schroefasvet (ook voor roerkoningen) de voorkeur heeft. 
Het volledig vervangen van schroefasdoorvoeringen en afdichtingen bij de roerkoning is geen 
duurzame oplossingen die het milieu substantieel ontlast van verontreinigingen door bedrijfsmatig 
varende binnenvaartschepen. 

Bij de ILT, of overige toezichthouders, zijn geen lijsten bekend die biologisch afbreekbare 
smeermiddelen opsommen. Ook is ILT geen keurmerk bekend. Bij toezichthouders is controle op 
dergelijke smeermiddelen slechts uitvoerbaar door een aankoopbewijs te vragen aan de schipper.

 Bij verlengen van de scheepscertificaten zullen de bevoegde autoriteiten (en in NL 
keuringsinstellingen) wel kunnen vragen naar het gebruikte smeermiddel en naar de hoeveelheden 
die verbruikt zijn in de afgelopen periode. (jaar). Heeft u nog vragen? Neemt u dan contact op met 
ons meld- en informatiecentrum. 

Hoogachtend, 
Meld- en Informatiecentrum ILT/Handhavingsbeleid Inspectie Leefomgeving en Transport 

Na bovenstaand antwoord was het de ASV niet duidelijk welke merken en soorten vet voor de 
toepassing in schroefassen en roerkoningen zijn toegestaan. Na enig zoekwerk is ons wel een 
overzicht beschikbaar gekomen van de Rijksdienst voor Ondernemend Nederland en ter 
kennisgeving opgestuurd naar ILT. 

Deze wordt tevens gepubliceerd op de ASV website, echter kunnen hier geen rechten aan worden 
ontleend. Mocht u bij keuring problemen ondervinden aangaande dit onderwerp, vragen wij u de 
ASV hiervan op de hoogte brengen. 

Benjamin Lubbers 


